
Protokół 

V Sesji Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego IV kadencji   

w dniu 7 lutego 2025 r.  w godz. 9:30 - 14:00 

Obrady odbyły się w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego w 

Kielcach, w sali nr 102. 

 

Obradom w części I przewodniczył Miłosz Twardowski, Wiceprzewodniczący 

Młodzieżowego Sejmiku. W II części obrad prowadzenie objął nowo wybrany 

przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku Łukasz Pysiak. 

Radni otrzymali następujący porządek obrad V sesji Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego:  

Część I 

1. Otwarcie V sesji Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

przez wiceprzewodniczącego Miłosza Twardowskiego. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Omówienie zasad głosowania przez Panią Martę Solińską-Pelę, Dyrektor 

Kancelarii Sejmiku. 

5. Wybór Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowań tajnych: 

a) zgłoszenie kandydatów, 

b) wybór 3 członków Komisji Skrutacyjnej, 

6. Wybór Przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego: 

a) zgłoszenie kandydatów, 

b) przeprowadzenie wyboru przez Komisję Skrutacyjną, 

c) ogłoszenie wyników głosowania, 

d) stwierdzenie podjęcia uchwały. 

Część II  

7. Objęcie prowadzenia obrad przez Przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego. 

8. Wystąpienie Pani Renaty Janik, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego 

oraz zaproszonych gości. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji na temat wyników ankiety 

przeprowadzonej wśród świętokrzyskiej młodzieży dotyczącej jakości  życia 

w regionie oraz planów na przyszłość. 

a) wystąpienie wiceprzewodniczącej Młodzieżowego Sejmiku Wiktorii 

Faliszewskiej, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji warsztatów dla młodzieży z zakresu 

mediów społecznościowych. 

a) wystąpienie Antoniego Chudzickiego, Przewodniczącego Komisji Promocji 

i Mediów, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

11. Informacja na temat realizacji spotkań powiatowych w ramach projektu Unia 

Europejska od A do Z. 

a) wystąpienie radnej Wiktorii Derlatki, 

b) dyskusja. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia przez Młodzieżowy Sejmik patronatu 

honorowego nad międzynarodowym turniejem szachowym „Kielce Chess Open 

2025”. 

a) wystąpienie radnego Bartosza Przesłańskiego, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

13. Zmiany w składach osobowych komisji tematycznych. 

a) zgłaszanie przez radnych zmian w komisjach, 

b) głosowanie uchwały. 

14. Informacja Prezydium Młodzieżowego Sejmiku oraz przewodniczących 

komisji na temat działalności pomiędzy sesjami. 

15. Ustalenie terminu następnej sesji Młodzieżowego Sejmiku. 

16. Sprawy różne. 



17. Zamknięcie V sesji Młodzieżowego Sejmiku. 

Ad.1 

Posiedzenie otworzył Wiceprzewodniczący Młodzieżowego Sejmiku Miłosz 

Twardowski. Powitał obecnych na sali radnych oraz przybyłych gości, w szczególności 

Panią Martę Solińską-Pelę, dyrektor Kancelarii Sejmiku. 

Ad.2 

Prowadzący obrady poinformował, iż w skład Młodzieżowego Sejmiku wchodzi  

30 radnych. Na liście obecności podpisało się 26 radnych,  co stanowi kworum 

wymagane do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności 

stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ad.3 

Prowadzący obrady Miłosz Twardowski zaproponował zmianę porządku obrad 

polegającą na przeniesieniu punktu 12. w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 

objęcia przez Młodzieżowy Sejmik patronatu honorowego nad międzynarodowym 

turniejem szachowym „Kielce Chess Open 2025” do punktu 4. 

Wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 11. uchwały w sprawie przyjęcia 

,,Ramowego harmonogramu działań Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w 2025 roku podnoszących społeczne i obywatelskie zaangażowanie 

świętokrzyskiej młodzieży.” 

Projekt zmiany porządku obrad został przyjęty jednogłośnie. 

W związku z rezygnacją z mandatu radnej dotychczasowej Przewodniczącej 

Młodzieżowego Sejmiku  Amelii Rudnickiej, Miłosz Twardowski poprosił obecnych  

na sali o powstanie, a następnie w imieniu młodzieżowych radnych podziękował Amelii  

za aktywną pracę w Młodzieżowym Sejmiku nie tylko, gdy pełniła funkcję 

przewodniczącej, ale również za pracę jako radna II kadencji oraz wiceprzewodnicząca  

III kadencji tego gremium. Dyrektor Kancelarii Sejmiku Marta Solińska-Pela wręczyła 

kwiaty oraz pamiątkowy herb województwa na ręce Amelii dziękując jej za działalność  

w Młodzieżowym Sejmiku.   

Ad.4 

Prowadzący obrady poprosił o zabranie głosu radnego Bartosza Przesłańskiego.  

Radny odczytał projekt uchwały w sprawie objęcia przez Młodzieżowy Sejmik 

patronatu honorowego nad międzynarodowym turniejem szachowym „Kielce Chess 

Open 2025”. Zaprezentował zebranym przebieg wydarzenia, podkreślając jego 

międzynarodową rangę. Podkreślił, iż turniej wymaga dobrej organizacji oraz wsparcia, 

które Młodzieżowy Sejmik mógłby okazać obejmując konkurs honorowym 

patronatem. Radna Wiktora Więckowska zapytała radnego o grupę docelową turnieju 

oraz o czas jego trwania, zaś Marta Solińska-Pela, dyrektor Kancelarii Sejmiku chciała 

się dowiedzieć czy w gronie Młodzieżowego Sejmiku znajdują się osoby, które wezmą 



w nim udział oraz jaką rolę podczas wydarzenia będzie pełnił radny Bartłomiej 

Przesłański.  

Radny Karol Konieczny zapytał przemawiającego o tempo gry w trakcie turnieju. 

Bartłomiej Przesłański udzielił odpowiedzi na  zadane pytania. W przeprowadzonym 

głosowaniu uchwała weszła w życie uzyskując 24 głosów za oraz 2 głosy wstrzymujące 

się (Uchwała nr 25/V/25 stanowi załącznik nr 2 do protokołu).  

Ad.5 

Prowadzący obrady wiceprzewodniczący  Miłosz Twardowski poprosił o zabranie głosu 

Panią Martę Solińską-Pelę, dyrektor Kancelarii Sejmiku, która omówiła powołanie  

i zasady pracy komisji skrutacyjnej. Podkreśliła, iż kandydat na stanowisko 

przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku musi uzyskać bezwzględną większość 

głosów w obecności co najmniej połowy statutowego składu Młodzieżowego Sejmiku. 

W przypadku braku rozstrzygnięcia, konieczne będzie przeprowadzenie kolejnego 

głosowania.   

Ad.6 

Prowadzący obrady zaprosił radnych do zgłaszania kandydatów do komisji 

skrutacyjnej. Zgłoszono trzy kandydatury: Karoliny Szustak, Jakuba Gawlika oraz 

Borysa Juszkiewicza. Ww. radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej wybrali Borysa Juszkiewicza na Przewodniczącego 

Komisji Skrutacyjnej. 

Ad.7 

Radna Klaudia Klimczak zgłosiła kandydaturę radnego Łukasza Pysiaka na stanowisko 

przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie oraz złożył listę poparcia swojej kandydatury 

(zał. nr 3). Radny Łukasz Pysiak zabierając głos podkreślił, iż chce być 

przewodniczącym, który przede wszystkim będzie uważnie wsłuchiwał się w głosy 

swoich koleżanek i kolegów radnych, gdyż jest to podstawą do prawidłowego 

funkcjonowania dobrego zespołu. Jako przewodniczący chciałby również tworzyć 

przestrzeń do rozwoju dla radnych. Jest otwarty na współpracę z innymi 

Młodzieżowymi Sejmikami działającymi na terenie naszego kraju. Poprosił radnych 

 o oddanie głosu za jego kandydaturą.  

Prowadzący obrad ogłosił 10 minutową przerwę. 

Komisja Skrutacyjna przygotowała karty do głosowania, następnie rozdała je radnym 

obecnym na posiedzeniu. Objaśniono zasady głosowania, okazano przed głosowaniem 

pustą urnę. Po przeprowadzonym głosowaniu prowadzący obrady poprosił komisję 

skrutacyjną o zliczenie głosów. Ogłosił 10 minutową przerwę. 

Po przerwie, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z wyborów 

Przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku. Na funkcję Przewodniczącego 

Młodzieżowego Sejmiku został wybrany Łukasz Pysiak (karty wyborcze oraz protokół 

Komisji Skrutacyjnej z głosowania stanowią zał. nr 4, Uchwała Nr 26/V/25 



Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Prowadzący obrady ogłosił 10 minutową przerwę.  

Ad.8 

Wiceprzewodniczący Miłosz Twardowski pogratulował Łukaszowi Pysiakowi, nowo 

wybranemu przewodniczącemu, po czym przekazał mu prowadzenie obrad. 

Ad.9 

Przewodniczący Łukasz Pysiak powitał gości II części V sesji Młodzieżowego Sejmiku: 

Panią Renatę Janik, marszałek województwa świętokrzyskiego, Pana Andrzeja 

Bętkowskiego, Przewodniczącego Sejmiku oraz członków Zarządu Województwa: 

Andrzeja Prusia i Anitę Koniusz. Włodarze regionu pogratulowali Łukaszowi 

Pysiakowi wyboru na Przewodniczącego. 

Pani Marszałek Renata Janik podkreślała, iż współpraca z Młodzieżowym Sejmikiem 

jest bardzo istotną częścią działalności Samorządu Województwa. Zapewniała,  

że region świętokrzyski daje wiele możliwości do rozwoju i polepszania jakości życia 

młodych ludzi. Konieczne są jednak działania, które wymagają wiele trudu i pracy.  

Pani Marszałek deklarowała swoją otwartość na pomysły i inicjatywy młodzieżowych 

radnych, zachęcając ich do współpracy przy rozwiązaniu problemów, z jakimi boryka 

się nasze województwo. 

Otwartość na współpracę z Młodzieżowym Sejmikiem zadeklarowała również Pani 

Anita Koniusz, Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego. 

Następnie głos zabrał Pan Andrzej Pruś, Członek Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego. Zwracając  się do radnych, podkreślał ich rolę jako przedstawicieli 

całej społeczności młodych mieszkańców regionu. Wskazał na potrzebę  promowania 

„mody na Świętokrzyskie” również poza jego granicami. Podkreślał, że problem 

depopulacji dotyczy nie tylko naszego województwa, ale całej Unii Europejskiej,  

a region świętokrzyski może stać się przykładem skutecznych rozwiązań w tym 

zakresie. Pan Andrzej Pruś deklarował  gotowość do współpracy z Młodzieżowym 

Sejmikiem, zapewniając o wsparciu ze strony Samorządu Województwa. Jego zdaniem 

istotne są nie tylko rozmowy o wartościach, ale przede wszystkim twórcze dyskusje nad 

konkretnymi działaniami przynoszącymi korzyści zarówno regionowi, jak i jego 

młodym mieszkańcom. 

Pan Andrzej Bętkowski, Przewodniczący Sejmiku pogratulował Łukaszowi Pysiakowi 

wyboru na przewodniczącego, zaznaczając, że piastowanie tej funkcji wiąże się z dużą 

odpowiedzialnością. Zachęcał młodzieżowych radnych do odwagi w działaniu oraz 

otwartości na nowe inicjatywy. Życzył powodzenia w realizacji ciekawych pomysłów 

i zamierzeń. 

 



Ad.10 

Głos zabrała Wiktoria Faliszewska, Wiceprzewodnicząca Młodzieżowego Sejmiku, 

która zaprezentowała wyniki ankiety przeprowadzonej wśród świętokrzyskiej 

młodzieży dotyczącej jakości  życia w  regionie oraz planów na przyszłość. 

Podczas dyskusji głos zabrała m.in. radna Wiktoria Więckowska zwracając uwagę  

na konieczność wspierania młodych osób, które decydują się pozostać w regionie. 

Podkreślała, że kluczowe jest zapewnienie im realnych perspektyw rozwoju. 

Zaznaczyła również wpływ stereotypów i trendów na postrzeganie województwa, 

wskazując na potrzebę ich przełamywania oraz promowania jego atutów. Wiktoria 

Więckowska zwróciła również uwagę na problem niskich zarobków w porównaniu  

do cen mieszkań w naszym regionie. Niestety nie różnią się one od cen mieszkań  

w województwach lepiej rozwiniętych. Mimo możliwości uzyskania stypendiów  

w naszym województwie, wielu studentów musi  przeznaczyć otrzymane środki na 

pokrycie kosztów wynajmu mieszkania oraz funkcjonowania w Kielcach.  

Na przykładzie swojej uczelni – Uniwersytetu Jana Kochanowskiego w Kielcach - radna 

przedstawiła problem wymagań stawianych przez pracodawców w województwie. 

Wskazała, że zdobycie dobrej pracy wiąże się z bardzo wysokimi oczekiwaniami,  

co może stanowić duże wyzwanie dla osób wchodzących na rynek pracy. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowego Sejmiku  Miłosz Twardowski podkreślił,  

że nie zawsze zmiana województwa na okres kształcenia to zmiana na stałe.  

Podając swój przykład jako studenta krakowskiej uczelni, wykazał chęć powrotu  

po ukończeniu studiów do rodzinnego miasta.  

Radny Antoni Chudzicki nawiązując do wyników ankiety poruszył kwestie transportu 

publicznego i edukacji, wskazując na potrzebę podjęcia konkretnych działań w tych 

obszarach. Zwrócił uwagę na problem słabego połączenia komunikacyjnego niektórych 

powiatów  z Kielcami, co znacząco ogranicza możliwości mieszkańców i prowadzi  

do ich wykluczenia. Podkreślił, że poprawa dostępności transportu publicznego jest 

kluczowa dla wyrównywania szans rozwojowych w różnych częściach województwa. 

Omawiając temat edukacji, zaznaczył, że poszerzanie jej oferty powinno uwzględniać 

rzeczywiste zainteresowania młodych ludzi. Wskazał na brak wyróżniających się 

kierunków oraz niewystarczające wsparcie w postaci praktyk i ułatwionego dostępu  

do zatrudnienia, co wpływa na decyzje dotyczące przyszłości zawodowej młodych 

ludzi. 

Radny Mikołaj Ślusarczyk wskazał na problem komunikacyjny związany  

z niewystarczającą ilością połączeń z  miastem Kielce, co stwarza problem dotarcia do 

szkół i uczelni. 

Obecny podczas sesji radny II kadencji MSWŚ Filip Ślusarczyk poruszył kwestię 

niewielkiej liczby kół naukowych funkcjonujących w uczelniach wyższych  naszego 

regionu, zwracając uwagę na ich istotną rolę w rozwoju młodzieży. Przytoczył przykład 

swojego znajomego, który reaktywował koło naukowe na Politechnice Świętokrzyskiej, 

opisując trudności związane z tym procesem. Wskazał, że osoby chcące zaangażować 

się w działalność naukową napotykają na liczne bariery, zarówno administracyjne,  

jak i organizacyjne, co znacząco utrudnia rozwój inicjatyw akademickich w regionie. 



Pan Andrzej Pruś, członek Zarządu Województwa poruszył temat transportu 

publicznego, podkreślając konieczność jego kontroli i dostosowania do potrzeb 

mieszkańców. Wspomniał o nowych połączeniach które zostaną wprowadzone  

od 5 marca br., m.in. na trasie Kielce-Sandomierz. Zwrócił uwagę na wysokie standardy 

stawiane przewoźnikom, co powinno przełożyć się na jakość usług komunikacyjnych. 

Zauważył, że młodzież może nie mieć pełnej wiedzy o zmianach zachodzących  

w regionie, dlatego ważne jest przekazywanie rzetelnych informacji, szczególnie 

dotyczących  obszarów związanych z  transportem i edukacją. Wskazał również  

na postęp w modernizacji dróg, a w kontekście edukacji zaznaczył konieczność lepszego 

dopasowania kierunków kształcenia do wymagań rynku pracy. Na zakończenie 

podkreślił wagę współpracy i skutecznej komunikacji w promowaniu możliwości 

rozwoju młodych ludzi w województwie świętokrzyskim. 

Na tym Przewodniczący Łukasz Pysiak zamknął dyskusję. 

(Uchwała nr 27/V/25 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Ad.11 

Przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Miłoszowi Twardowskiemu, który zaprezentował projekt uchwały dotyczący przyjęcia 

Ramowego harmonogramu działań Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w 2025 roku podnoszących społeczne i obywatelskie zaangażowanie 

świętokrzyskiej młodzieży. Wiceprzewodniczący przybliżył działania, które zostaną 

podjęte przez Młodzieżowy Sejmik Województwa Świętokrzyskiego. 

Uchwała nr 28/V/25 została przyjęta jednogłośnie, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad.12  

Prowadzący obrady przekazał głos Antoniemu Chudzickiemu, przewodniczącemu 

Komisji Promocji i Mediów, który zaprezentował projekt uchwały w sprawie 

organizacji warsztatów dla młodzieży z zakresu mediów społecznościowych.  

Podczas dyskusji nikt nie zabrał głosu. Podjęto uchwałę nr 29/V/25, która stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Łukasz Pysiak ogłosił 10 minut przerwy. 

Ad.13 

Przewodniczący Łukasz Pysiak przekazał głos radnej Wiktorii Derlatce, która 

poinformowała o działaniach Młodzieżowego Sejmiku dotyczących organizacji  

spotkań w świętokrzyskich powiatach  w ramach projektu Unia Europejska od A do Z.   

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Ad.14 

Prowadzący obrady otworzył możliwość zgłaszania kandydatur do komisji 

tematycznych. Po zgłoszeniu zmian w składach osobowych komisji, podjęta została 

uchwała nr 30/V/25, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 



 

Ad.15 

Sekretarz Młodzieżowego Sejmiku Paweł Celuch przedstawił działania Prezydium w 

okresie między sesjami. 

Ad.16 

Przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku ogłosił, iż termin kolejnej sesji zostanie 

ustalony podczas zdalnych spotkań Młodzieżowego Sejmiku. 

Ad.17 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

Ad.18 

Na tym obrady zakończono. 

                                                                                                       

                                                                                                      Łukasz Pysiak 
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